
Protokół Nr XLIX/2023 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 28 marca 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 15,00 – 16,00 

 

Ad.  1. 

Dnia 28 marca 2023r. odbyło się XLIX-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy Łączna p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- sołtysi gminy, pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych, co 

stanowiło 100 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Edwarda Chabę, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wnioski: 

- o zdjęcie z porządku obrad punktu 9 c) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

udziału w nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr ew. 393/6 położonej w gminie Łączna, 

w to miejsce wprowadzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części udziału 

w nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr ew. 393/6 położonej w gminie Łączna w postaci 

nieruchomości lokalowej kotłowni znajdującej się w piwnicach  budynku wielorodzinnego 

oznaczonego nr 58 w miejscowości Kamionki, 

- o wprowadzenie do porządku obrad punktu 9 f) uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Nr 9 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego obrębu              

nr 0002 Gózd - Gminy Łączna. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o zdjęcie                         

z porządku obrad punktu 9 c) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału                   

w nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr ew. 393/6 położonej w gminie Łączna. 

Za – 15/15 obecnych radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu 9 c) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

udziału w nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr ew. 393/6 położonej w gminie Łączna 

w postaci nieruchomości lokalowej kotłowni znajdującej się w piwnicach budynku 

wielorodzinnego oznaczonego nr 58 w miejscowości Kamionki. 

Za – 15/15 obecnych radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu 9 f) uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 9 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego obrębu nr 0002 Gózd - Gminy 

Łączna. 

Za – 15/15 obecnych radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzonymi 

zmianami. 

Za – 15/15 obecnych radnych. 

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie i stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany Statutu Gminy Łączna 

b) dotycząca zmiany Uchwały NR XVII/91/2020 Rady Gminy Łączna z dnia 

5 marca 2020r. w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych dla 

przewoźników oraz zasad korzystania i stawek opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż części udziału w nieruchomości zabudowanej oznaczonej     

nr ew. 393/6 położonej w gminie Łączna w postaci nieruchomości lokalowej kotłowni 

znajdującej się w piwnicach  budynku wielorodzinnego oznaczonego nr 58 w miejscowości 

Kamionki 

d) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2024 roku 

e) zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok 

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 9 Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego obrębu nr 0002 Gózd - Gminy Łączna 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 21 lutego 2023r. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 21 lutego 2023r. do dnia 28 marca 2023r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

22 lutego – w spotkaniu z wykonawcą i inspektorem nadzoru inwestycji „Modernizacja 

oczyszczalni w Kamionkach”, 
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- z przedstawicielami firmy EkoEnergia Sp. z o.o. w sprawie pomp ciepła w Zespole Szkół    

w Łącznej, 

23 lutego –  w spotkaniu ze Starostą Skarżyskim w sprawie inwestycji drogowych na terenie 

naszej Gminy, 

- w spotkaniu z projektantem W. Głowackim w sprawie PFU zalewu Jaśle, 

24 lutego – w walnym zebraniu Członków Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego 

w Suchedniowie,     

25 lutego – w zebraniu sprawozdawczym OSP Łączna, 

27 lutego – w spotkaniu z przedstawicielami firmy BUDROMOST dot. budowy kanalizacji   

w Podzagnańszczu,  

1 marca – w spotkaniu z p. Anną Ściwiarską i p. Hubertem Glogauerem w sprawie 

materiałów promocyjnych,   

2 marca – w spotkaniu z Dyr. Państwowej Szkoły Muzycznej I st. im. Z. Noskowskiego                 

w Skarżysku Kam., spotkanie dot. sponsorowania uczniów szkoły muzycznej, 

- w spotkaniu ze Starostą Skarżyskim dot. inwestycji drogowych, 

8 marca – w obchodach Dnia Kobiet zorganizowanych przez Gminną Bibliotekę Publiczną        

w Łącznej. Dla naszych Pań wystąpiła p. Bożena Barchan uczestniczka programu The Voice 

of Senior z zespołem Belfersing. 

9 marca – w spotkaniu z p. Leopoldem Matla w sprawie przekazania pomieszczeń kotłowni 

bloku w Kamionkach,  

- w spotkaniu z projektantem wodociągu w Zagórzu, 

- w spotkaniu w Starostwie Skarżyskim poświęconym otwarciu ofert w przetargu na 

przebudowę dróg powiatowych finansowanych z programu Polski Ład, 

10 marca – w spotkaniu z przedstawicielem Zarządu Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego 

Zalezianka w sprawie aktualnej sytuacji dotyczącej szkoły i przedszkola, 

- w spotkaniu z projektantem p. Adamem Sadłowskim w sprawie dokumentacji na drogę                

w Jaślach, 

13 marca – w obchodach Dnia Sołtysa zorganizowanych przez Gminną Bibliotekę Publiczną 

w Łącznej, 

14 marca – w spotkaniu z urbanistą p. K. Skuzą w sprawie zmian planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębach Zalezianka i Gózd,  

17 marca – w spotkaniu w ZDP z Dyr. M. Czyżem w sprawie inwestycji powiatowych na 

terenie Gminy Łączna, a szczególnie remontów bieżących dróg powiatowych, 

- w nadzwyczajnym posiedzeniu Rady Gminy Łączna, 

21 marca – w ZGGŚ w Bielinach, w negocjacjach dot. zadania pt. Zagospodarowanie 

zbiornika wodnego Jaśle ETAP I w ramach środków Programu Inwestycji Strategicznych 

Polski Ład realizowanego przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, w przetargu nie 

wpłynęła żadna oferta przeprowadziliśmy negocjacje ramach związku dot. udziału                          

w postępowaniu przedsiębiorcy, który zaoferował ostatecznie kwotę 2.050 tys. zł za 

wykonanie zadania, 

23 marca – w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łączna. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian w składzie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

- w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych do 

sprzedaży, 

- w sprawie zmian budżetu gminy na 2023 rok, 

- w sprawie zmian w składzie Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie, 
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- w sprawie przyjęcia planu wykorzystania gminnego zasobu nieruchomości na lata                 

2023 – 2025, 

- w sprawie upoważnienia Zastępcy Wójta do wydawania decyzji administracyjnych                     

w imieniu Wójta Gminy Łączna oraz określenia upoważnienia do podejmowania innych 

czynności, 

- w sprawie powołania Zastępcy Wójta, 

- w sprawie zmian w Regulaminie Organizacyjnym Urzędu, 

- w sprawie cofnięcia upoważnień Sekretarzowi Gminy Łączna, 

- w sprawie zmian w zasadach rachunkowości Urzędu, 

- w sprawie upoważnienia Kierownika GOPS do realizowania Programu „Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej – edycja 2023”. 

 

Ostatnie postępowanie dotyczące modernizacji źródeł ogrzewania w Szkole w Łącznej 

zostało unieważnione z uwagi na brak ofert. Obecnie modyfikowane jest PFU w celu 

realizacji założeń w ramach zabezpieczonych środków. W najbliższym czasie ponownie 

zostanie ogłoszony przetarg. Według opinii ekspertów zmiana sposobu ogrzewania szkoły jest 

możliwa do wykonania przed najbliższym sezonem grzewczym. 

 

W dniu 24 marca 2023r. Gmina Łączna złożyła wniosek o dofinansowanie z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków.  

 

W dniu 22 marca br. został podany do informacji publicznej wykaz w sprawie sprzedaży 

działek:                                                                                                                                                                                                                           

Opis 1 nieruchomości: Obręb geodezyjny Jęgrzna. 

Działka oznaczona numerem ewidencyjnym 370 o pow. 1,8900 ha. Nieruchomość ma kształt 

prostokąta o szerokości ok. 23 m i długości ok. 825 m. Działka niezabudowana, położona jest 

przy drodze gminnej asfaltowej. Warunki zabudowy i położenie działki dobre, dojazd bardzo 

dobry. Teren uzbrojony jest w sieć energetyczną i wodociągową. 

Opis 2 nieruchomości: Obręb geodezyjny Czerwona Górka.  

Działka oznaczona numerem ewidencyjnym 6 o pow. 0,1500 ha. Nieruchomość ma kształt 

prostokąta o szerokości ok. 18 m  i długości ok. 78 m. Działka niezabudowana, nie posiada 

bezpośredniego dostępu do drogi. Teren nieuzbrojony. Teren nadający się pod działalność 

rolniczą. 

Opis 3 nieruchomości: Obręb geodezyjny Czerwona Górka.   

Działka oznaczona numerem ewidencyjnym 7 o pow. 0,0500 ha. Nieruchomość ma kształt 

prostokąta o szerokości ok. 18 m i długości ok. 21 m. Działka niezabudowana, posiada 

bezpośredni dostęp do drogi. Teren nieuzbrojony. Teren nadający się pod działalność 

rolniczą. 

 

22 kwietnia obchodzimy Dzień Ziemi, największe międzynarodowe święto ekologiczne.                 

Z tej okazji Wydział Techniczny zachęca Sołtysów wraz z Radnymi Gminy do wspólnego 

zorganizowania sprzątania Gminy. Zadaniem sołeckich koordynatorów byłoby 

zorganizowanie grup sprzątających, miejsca na wspólny odpoczynek po pracy (ognisko), 

wyznaczenie tras do sprzątania, poinformowanie pracowników Urzędu o lokalizacji 

zebranych odpadów. Urząd Gminy zapewni: worki, rękawiczki, odbiór odpadów, upominki 

dla osób zaangażowanych oraz drobny poczęstunek. Zachęcamy do udziału Koła Gospodyń 

Wiejskich, Stowarzyszenia, Kluby, OSP oraz wszystkich chętnych, którzy chcą zadbać                      

o swoją okolicę. Prosimy Sołtysów/wyznaczonych koordynatorów o informację do 7 kwietnia 

br., które sołectwo weźmie udział w akcji oraz o liczbie osób chętnych do przystąpienia do 

akcji. 
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W dniu 8 marca br. odbyła się kolejna już edycja Turnieju Wiedzy Pożarniczej – „ Młodzież 

zapobiega Pożarom”. Rozgrywki gminne były zarazem eliminacjami do etapu powiatowego. 

W tym roku do eliminacji przystąpiło 10 uczniów ze szkół z Goździe i Łącznej. Nad 

prawidłowym przebiegiem turnieju czuwali przedstawiciele Komendy Powiatowej PSP              

w Skarżysku – Kamiennej.  Po bardzo zaciekłej rywalizacji i dogrywce lista finalistów 

przedstawia się następująco: 

I miejsce – Zuzanna Dulny SP Gózd 

II miejsce – Kamil Kwiatkowski SP Łączna 

III miejsce – Miłosz Śniowski SP Łączna 

Upominki uczniowie za udział w tym turnieju otrzymali. 

 

Z ostatnich wniosków: 

Z myślą o naszych mieszkańcach, w marcu została uruchomiona aplikacja do opłat online. 

Teraz wystarczy wejść na stronę laczna.pl, gdzie na stronie głównej poniżej numerów kont 

bankowych jest zakładka wpłać podatek lub opłatę on-line. Aby dokonać opłaty za: odpady 

komunalne, podatek i inne opłaty nie jest wymagana żadna rejestracja, wystarczy profil 

zaufany. Mamy nadzieję, że aplikacja znacznie ułatwi Państwu dokonywanie przelewów bez 

konieczności szukania numerów kont innych dla każdej opłaty. Można zapłacić kartą 

kredytową, blikiem, bądź przelewem. 

 

W każdą środę w godz. 8.00 – 14.00 w pomieszczeniu GOPS pracownik ŚODR służy pomocą 

naszym rolnikom w wypełnianiu wniosków obszarowych i rolnośrodowiskowych. Dyżur 

potrwa do 10 maja br. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Pracownicy grupy robót na bieżąco opróżniają kosze przystankowe w miejscowości Łączna 

oraz Kamionki, które są notorycznie zapełniane przez mieszkańców. Posprzątane zostały 

drogi: przy cmentarzu, Galerówka, odcinek drogi powiatowej między Podzagnańszczem,             

a Zaskalem, droga powiatowa pomiędzy Podzagnańszczem, a Zagórzem. Do końca miesiąca 

przy sprzyjającej aurze planujemy posprzątanie drogi od starodroża S7 przez Stawik do 

zbiornika Jaśle, wraz z terenem przy zbiorniku. W przyszłym tygodniu sprzątamy kolejne 

drogi m.in. Podłazie-Wiącka, tut. zgłoszenie radnego. 

 

Pragnę przedstawić sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej                      

za I kwartał 2023r. Poprosiłem Panią Kierownik o skrótowe przedstawienie ogólnej sytuacji. 

1. Zakład Gospodarki Komunalnej na stacji uzdatniania wody w Klonowie dokonał wymiany 

złoża za kwotę 6 643 zł. 

2. Na terenie gminy wymienionych zostało 61 wodomierzy, w tym 43 w miejscowości 

Zaskale. 

3. Zlikwidowano 4 szt. przyłączy posiadających rozliczanie ryczałtowe. 

4. Zakład wykonał 2 przyłącza wodociągowe i 1 kanalizacyjne. 

5. Zakład usunął 7 awarii wodociągowych w miejscowościach Podzagnańszcze, Zaskale, 

Jęgrzna, Czerwona Górka, Kamionki, Gózd x 2. 

6. Usunięcie powyższych awarii spowodowało również ustabilizowania się ciśnienia wody             

w sieci. 

7. Na Hydroforni w miejscowości Zalezianka doszło również do awarii na hydroforze, którą 

zakład również usunął. 

8. Wymieniona została również pompa głębinowa na ujęciu wody w Zaleziance, koszt całej 

awarii wyniósł - naprawa pompy + usługa dźwigi 13 000 zł. 
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9. Na przepompowni wody w Występie została wymieniona instalacja elektryczna, 

zamontowany został nowy programator sterujący pracą pomp podających wodę do 

miejscowości Występa. 

10. Na kanale ściekowym zakład usunął 4 zatory. 

11. Naprawił również pompę ściekową na tłoczni P2 koszt naprawy 5 000 zł. 

12. Na oczyszczalni ścieków doszło do awarii prasy do odwadniania osadów ściekowych - 

została wymieniona pompa wody, dysze i przekładnia hydrauliczna koszt to 8 300 zł. 

13. Zakład wywiózł z oczyszczani ścieków 11 ton osadów ściekowych na kwotę 6 900 zł. 

14. Przeprowadzony został remont samochodu dostawczego Volkswagena na kwotę 

9 700 zł. 

15. W I kwartale 2023 jeśli chodzi o odśnieżanie zakład otrzymał dotację w kwocie                            

30 000 zł, a przejechał w tym czasie 700 km. 

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, między sesjami nie odbyła się Komisja Finansowo-Gospodarcza. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w dniu 

dzisiejszym odbyła się kontrola Gminnej Biblioteki Publicznej.  

Tematyka: 

1. Analiza sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

2. Działalność Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej w 2022 roku. 

Wniosek: Wymiana ogrodzeń świetlic w Zagórzu i Klonowie. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,   

w omawianym okresie nie było posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Ad. 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Wójta Gminy, cieszę się że Urząd wyszedł                            

z inicjatywą sprzątania w naszej gminie, natomiast może to nie zabrzmi skromnie, muszę 

powiedzieć że moje sołectwo robi to sukcesywnie co roku. Jest obecna na Sali Pani Sołtys 

Bożena Wisowata, sprzątamy Stawik, Osełków, czyścimy tablice. Jest bardzo potrzebne żeby 

w innych sołectwach również się to odbyło. Myślę, że Koła Gospodyń czy Rady Sołeckie 

wezmą w tym udział. Była też sytuacja gdzie radni sprzątali teren wokół zbiornika Jaśle, też 

możemy w tym roku to powtórzyć. Mam nadzieję, że wszystkie sołectwa się przyłączą. 

Uważam, że inicjatywna bardzo słuszna. 

Radny Januchta – zwrócił się do Wójta Gminy, w swoim sprawozdaniu mówił Pan Wójt                

o spotkaniu ze Starostą, z Dyrektorem ZDP na temat inwestycji drogowych planowanych                

w tym roku odnośnie dróg powiatowych. Proszę powiedzieć coś więcej na ten temat.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, spotkania dotyczyły całokształtu, 

zarówno kwestii dwóch dużych bieżących remontów zaplanowanych w oparciu o środki                 

z Rządowego programu remontowego dróg – droga z Podzagnańszcza do Zaskala                        

i dokończenie inwestycji remontowej do Klonowa. Druga część dot. kwestii zw. z Rządowym 

programem Polski Ład, na który powiat skarżyski otrzymał dofinansowanie 15 mln zł. Powiat 

i Zarząd Dróg rozstrzygnął w części przetarg, który został ogłoszony na 3 inwestycje: 

przebudowa drogi w gminie Skarżysko Kościelne, dwie pozostałe części tego przetargu czyli 

w Gminie Łączna i Bliżyn zostały powtórnie ogłoszone i do inwestycji w której miała być 

realizowana przebudowa drogi koło Urzędu gminy od starodroża do Kafejki dołożono część 
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inwestycji która dot. przebudowy skrzyżowania przy wiadukcie kolejowym. Dodam, że                       

w poprzednim przetargu, który tylko w części został rozstrzygnięty nie było tej części u nas 

która dot. przebudowy skrzyżowania przy wiadukcie kolejowym. W ogłoszeniu, które się 

teraz ukazało została ta część inwestycji dołożona. Jaki będzie efekt tej decyzji zobaczmy, na 

chwilę obecną przedmiotem rozmów na temat remontów dróg do Zaskala i Klonowa były 

uzgodnienia dot. udziału gminy w tych dwóch remontach. Udział gminy w tych inwestycjach 

został określony w budżecie gminy na 300 tys. zł na remont drogi w Podzagnańszczu do 

Zaskala. To wszystkie pieniądze, które zostały zapisane na inwestycje remontowe.                         

O wszystkich rozstrzygnięciach będę na bieżąco informował. 

Radny Litwiński – zabrał głos, chciałbym zwrócić uwagę na stan chodnika na odcinku od 

wiaduktu kolejowego, skrzyżowania w kierunku kościoła. Odcinek ten zostaje notorycznie 

zasypywany spływającą ziemią po opadach deszczu, chodnik robi się coraz węższy. Proszę 

żeby się z tym uporać, idą święta natężenie ruchu będzie dużo większe. Kolejna sprawa do 

Wice Wójta, prośba o poprawę nawierzchni newralgicznego odcinka Podłazie-Wiącka. 

Odcinek jest notorycznie rozjeżdżany tirami, ludzie upodobali sobie tam wyrzucanie, 

wywożenie odpadów wszelkiego rodzaju, części samochodowych, części tv, worków z 

wykończeniówki budowlanej itp. Nie wiem czym to jest spowodowane, wszystkie śmieci 

można oddać. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, chciałbym zwrócić uwagę na plac zabaw w Kamionkach, jest 

to jedyny na terenie gminy plac gdzie zjeżdżają się ludzie z dziećmi z całej gminy, jest blisko 

Kafejka, lody, to centrum gminy. Nie wygląda on za bogato, w tej chwili nawierzchnia jest 

bardzo zła, urządzenia wymagają remontu, prawdopodobnie atestów, zezwolenia na huśtawki 

też powinny być przeprowadzane. Ogrodzenie jest do poprawy, dwa przęsła jacyś wandale 

odkręcili. Odcinek drogi w Kamionkach od skrzyżowania do nr 7 w pobliżu placu zabaw jest 

w fatalnym stanie, poprzecinany, pozapadany tam gdzie były robione przejścia do kanalizacji, 

wymaga on remontu. Droga osiedlowa koło bloku również wymaga bieżącego remontu. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, robiliśmy rozeznanie cenowe dot. 

ogródka jordanowskiego w Kamionkach przed biblioteką. Przypomnę istotną rzecz, 

nawierzchnia na placu jest specyficzna, jest to rodzaj najbardziej przyjazny dzieciom, 

zastosowane materiały są ekologiczne. Koszt uzupełnienia to ok. 50 tys. zł. Wspominałem na 

komisjach, że uwagi są słuszne, musimy pamiętać o tym że elementy ogródka muszą mieć 

atest nie możemy np. dokonywać naprawy samodzielnie. Naprawy muszą być wykonane 

przez firmy, które posiadają odpowiednie atesty. Na komisjach wspominałem                                   

i zaproponowałem rozwiązanie, ponieważ myślimy o tym żeby wybudować ogródek 

jordanowski przy szkole w Goździe. Zwykle jest tak, że środki pojawiają się w trakcie roku 

budżetowego m.in. na takie zadania, często ogłaszane są programy rządowe i nie ukrywam że 

liczę na to że w tym roku również pojawią się takie środki i będziemy mogli połączyć te dwa 

elementy czyli budowę ogródka z wykonaniem napraw placu w Kamionkach. Remonty 

bieżące będziemy wykonywać na wszystkich drogach gminnych. Jeśli chodzi o sprzątanie                   

i utrzymanie porządku, wiem o informacjach, o których mówiła Przewodnicząca. Dobre 

praktyki należy powielać i wspierać. Dziękuję tym sołectwom, które to robią. Dbałość o nasze 

otoczenie jest czymś co powinno być stale wpisane w zwyczaj. Jeśli chodzi o niektóre odcinki 

dróg wymienione przeze mnie jeśli chodzi o sprzątanie podejmiemy działania w kierunku 

zebrania ofert żeby umieścić tam kamery z zapisem, żeby można było ustalić osobników, 

którzy te śmieci pozostawiają. Droga z Bodzentyna przez Podzagnańszcze to droga 

tranzytowa, z tej drogi korzysta bardzo wielu mieszkańców gminy Bodzentyn. Nie twierdzę, 

że tylko oni ale z dużą dozą prawdopodobieństwa to są również ci mieszkańcy. Dziwi mnie 

postawa tych osób ponieważ we wszystkich gminach ZGGŚ obowiązują te same zasady 

zagospodarowania odpadów komunalnych. Wyrzucanie worków wypełnionych śmieciami 

komunalnymi tj. szkło, plastik, to nie są śmieci przemysłowe. Pojawiają się też części 
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samochodowe z tym jest większy problem. To jest brak wiedzy o segregacji śmieci. Części 

samochodowe, czy opony wiążą się z wydatkowaniem środków, one nie mogą być 

przekazane na PSZOK, bo nie są odpadami komunalnymi w rozumieniu prawa. Mogą mieć 

mieszkańcy z tym problem. Ale 80 % tych śmieci to nie są śmieci trudne do oddania, stąd 

moje zdziwienie. Kwestia bieżących remontów, pogoda powoli się stabilizuje, mamy do 

czynienia z niskimi temperaturami. Jak co roku zrobimy przegląd naszych dróg gminnych, 

wszystkie drogi są przez nas opisywane i kierowane pisma do ZDP. Zobowiązuję mojego 

Zastępcę Pana Pastuszkę żeby na najbliższe połączone komisje Wydział Techniczny 

przygotował kserokopię wszystkich pism które przez Urząd Gminy kierowane są do Zarządu 

we wszystkich sprawach. Żadna uwaga Rady i mieszkańców nie pozostaje bez załatwienia 

przez nas. Reagujemy na wszystkie zgłaszane uwagi, kwestie zw. z utrzymaniem dróg nie 

pozostają bez odzewu co nie znaczy że podoba nam się sposób i technologia wykonania tych 

napraw. Przyjeżdżają brygady z masą na zimno z worka, obserwujecie to we wszystkich 

miejscowościach gdzie są drogi powiatowe. Mieszkańcy mają prawo oczekiwać od nas                       

i zarządcy dróg aby wszystkie naprawy zostały wykonane w sposób staranny i należyty. Nie 

każdy okres w ciągu roku nadaje się do takich naprawach. Naprawy w okresach 

przejściowych są to naprawy doraźne.  

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIX/285/2023 

Rady Gminy Łączna z dn. 28  marca 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany Uchwały NR XVII/91/2020 Rady Gminy Łączna z dnia 

5 marca 2020r. w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych dla przewoźników oraz 

zasad korzystania i stawek opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIX/286/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 28  marca 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części udziału w nieruchomości 

zabudowanej oznaczonej nr ew. 393/6 położonej w gminie Łączna w postaci nieruchomości 

lokalowej kotłowni znajdującej się w piwnicach budynku wielorodzinnego oznaczonego nr 58                       

w miejscowości Kamionki. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIX/287/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 28  marca 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, przeciw – 1, wstrzymał się – 1/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego                   

w 2024 roku. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – poinformowała, kwota funduszu sołeckiego to                    

309 320 zł, jest to szacowana ogólna kwota na wszystkie sołectwa wyliczona na podstawie 

danych z 2022r. Na poszczególne sołectwa to kwoty od 13-36 tys. zł.  

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIX/288/2023 

Rady Gminy Łączna z dn. 28  marca 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 14, przeciw – 1/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIX/289/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 28  marca 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 9 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego obrębu nr 0002 Gózd - Gminy Łączna. 

Radny Wykrota – zapytał, dlaczego to zmieniamy, co ma być na tej działce. 

Zastępca Wójta Gminy p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, zgodnie z wnioskiem który 

został do nas złożony o zmianę w planie na tej działce przewidziana jest farma 

fotowoltaiczna. 

Radny Wykrota – zapytał, jak duża jest działka. 

Zastępca Wójta Gminy p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, nie mówimy o całej działce, 

zakres zmiany to jest ok. 10 ha, działka jest o wiele większa. Ten teren, który jest 

przeznaczony pod zmianę planu pod farmę fotowoltaiczną opiewa na ok. 10 ha. Wniosek                  

z komisji był taki żeby przygotować projekt uchwały, został on przygotowany                                 

i przedłożony. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, wszystko co dotyczy zmian planu 

zagospodarowania przestrzennego tej czy innej nieruchomości, czy obrębu musi opierać się              

o dokument który jest przyjęty przez Radę Gminy i dot. Studium uwarunkowań i kierunków 

rozwoju. Składają do nas wnioski mieszkańcy, którzy mają swoje nieruchomości w obrębach 

których plan zagospodarowania został już zmieniony i to często dot. kilku lat do tyłu, 2-5 lat 

wstecz. Przykład Podzagnańszcze Obręb Czerwona Górka był zmieniony plan, mieszkańcy 

nie uczestniczyli w procedurze dot. uchwalania, bo albo nie byli zainteresowani albo 

przeoczyli i dzisiaj składają do nas wniosek. Nie można mieć o to pretensji ale chcę przekazać 

taką informację że procedura zw. ze zmianą planu zagospodarowania przestrzennego może 

być uruchomiona przez gminę tylko wtedy kiedy nie rusza to Studium, natomiast jeśli rusza 

musi to być procedura rozszerzona o ten dokument. Wtedy sprawa jest nieporównywalnie 

trudniejsza. Chcę żeby mieszkańcy mieli świadomość, że tu nie chodzi o złą wolę Rady 

Gminy, Wójta tylko o to że pewne procedury od nas są wymagane. Tutaj mamy do czynienia 

z wnioskiem, który opiera się o nowe Studium uwarunkowań, w którym są zapisy odnośnie 

lokalizacji w tym terenie farmy fotowoltaicznej. Zmiana przeznaczenia gruntów rolnych na 

grunty na których będzie lokalizowana tego typu inwestycja jest dla gminy z punktu widzenia 

i założeń ekonomicznych bardzo uzasadniona, dlatego została Państwu przedstawiona. 

Wszystkie pozostałe aspekty tej sprawy były omawiane na połączonych komisjach ale jeszcze 

wrócimy do tego ponieważ ta uchwała którą będziecie głosować otwiera drogę do procedury. 

Radny Chaba – zapytał, czy to ta sama działka którą przed dwoma laty zmienialiśmy, miała 

być stacja paliw. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nie, to zupełnie inna nieruchomość. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIX/290/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 28  marca 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 14, wstrzymał się – 1/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 21 lutego 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 21 lutego 2023r. 

Protokół został przyjęty większością głosów (za – 13, wstrzymało się – 2/15 radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XLIX–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2023. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 

 


